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Deželni zbori. 
Deželni zbor v Ljubljani. 

V 19. seji (13. aprila) je bilo na vrsti poročilo, kaj 
se je storilo za t o , da bi dežela kranjska dobila po
v r a č i l o za tisto premoženje, ki ga je nekdaj vlada 
na-se spravila. Poročevalec dr. Z u p a n pripoveduje, 
da je zdaj premalo časa do konca letošnjih sej , da bi 
se moglo natanko presoditi to delo, ki še neprepisano 
leži v pisarnici deželnega računstva, in ki pripoveduje, 
kako se je v dobi celih 37 let godilo s to rečjo ; — 
torej poročevalec svetuje, naj zbornica za zdaj samo 
zve, kako so te reči. Nasvet je obveljal. — Za tem 
pride na vrsto poročilo o tem, kako bi dežela dolg pla
čala denarnici zemljišne odveze. Poročevalec dr. Z u p a n 
je rekel, da deželnemu zboru ni dovoljeno, da bi se 
zarad tega naredilo l o t e r i j s k o p o s o j i l o , kakor je 
lani svetovala zbornica, da je pa presvitli cesar vendar 
naročil državnemu ministru, naj zve od deželnega od
bora, kako bi se te reči najlaže dale spraviti v red kar 
bode največ mogoče brez novih davkov. Po razkaza-
vanji deželnega računstva bode naša d e ž e l a konci 
1865. leta gori omenjeni denarnici zemljišne odveze 
dolžna 6 milijonov in 620.000 gold., kteri se imajo od 
1866. leta v 30 letih, torej do 1895. leta plačati. Vsako 
leto se bode tedaj na tem dolgu z drugimi stroški vred. 



moralo po 455.640 gold. plačevati. Do zdaj se je v ta 
namen k pravim davkom naložilo 26 odstotkov priklada, 
kar daje na leto po 276.350 gold., in 10 odstotkov pri-
klada k užitnini od vinskih pijač in od mesa, kar na 
leto daje okoli 50.000 gld., torej vsega skup po 326.350 
gold., da tedaj primanjkuje po 129.290 gold. na leto, 
in treba je , da se to kako dobi. Davkov ni mogoče 
več povišati, ker je dežela že zdaj preobložena, in ker 
je tudi Njih veličanstvo naročilo, da se je pri tej reči 
novih davkov ogibati; zato je deželni odbor vso to reč 
izročil vladi s prošnjo , naj ona pomaga in svetuje; a 
do zdaj ni še dobil odgovora, kterega je treba počakati, 
predno se kaj več sklene o tej stvari; toraj svetuje, 
naj zbornica to poročilo za zdaj le zve. Zbornica je ta 
nasvet potrdila. — Prišla je na vrsto potem prošnja 
m e r n o p e š k e o b č i n e , da bi s e j i potrdila prodaja 
neke stare mežnarske hiše. Zbornica je odobrila pro
dajo; tudi zoper prošnjo N a d a n j e g a s e l a , ki želi 
nekaj pašnikov med seboj razdeliti, ni bilo nobenega 
upora. Poslanec žl. S t r a h l je dalje poročal o prošnji 
Krškega mesta, da bi se kmalu naredil dovoljeni most 
preki Save od Reškega na Videm, in svetoval, naj se 
tudi ta prošnja izroči deželnemu odboru. Poslanec Za-
g o r e c je (slovenski) opomnil, da je ta reč zares jako 
potrebna, in tudi ceste naj bi se popravile, da bi se 
več tako ne pretepala živina, kakor se zdaj preteplje. 
Zbornica je odobrila. Na to se je volil za d r ž a v n i 
z b o r nov poslanec namesti žl. dr. W u r z b a c h - a , ki 
je v tej volitvi bil zopet izvoljen s 25 izmed 27 glasov, 
in vzel je volitev, rekoč, da zgodovina pripoveduje, 
kako se je bil nek Rimljan vrgel v globok prepad, da 
bi otel svojo domovino, in da se tudi on neče težav
nega dela za domovino ogibati. — Naposled je še po
slanec A m b r o ž poročal, da je v M a r o v i trgovski 
učilnici toliko prostora, pa se va-njo lahko dostojno 
spravijo vsi 3 razredje v i š e r e a l k e , laboratorija, fizi
kalna hramba in voditelj eva pisalnica, in da se to vse 
s pokritim hodiščem lahko zveze z licejskim poslopjem, 
in da g. Mar za stanovanje, svečavo, kurjavo, snaženje 
in rabo potrebnega orodja hoče imeti po 1800 gold. na 
leto, pa da je pripravljen za 5 let pogodbo podpisati. 
Poročevalec je svetoval, naj bi zbornica odobrila, da 
se ta ponudba vzame. Zbornica je ta nasvet soglasno 
potrdila. 
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